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Referat

Punkt 1: Velkomst

Rådmand Christian Budde orienterede om resultaterne af budgetforlig 2025, og gav en
status på arbejdet med etableringen af kongeruten og robotcaféen, som advisory boardet
tidligere har udtrykt deres støtte til.

Punkt 2: Erhvervsvenlighed

Formand for Dansk Industri (DI) Østjylland, Anders Strange, præsenterede resultaterne
fra undersøgelsen af det lokale erhvervsliv i Aarhus Kommune.

Advisory boardet drøftede resultaterne, og kom med input til, hvordan man kan forbedre
erhvervsvenligheden på sundheds- og ældreområdet.

Der var stor opbakning til, at Sundhed og Omsorg foretager en ekstern analyse af
samarbejdet med de private leverandører. Det skal overvejes, om analysen også skal
inkludere takster og afregningspriser.

Punkt 3: Styrket samarbejde mellem civilsamfund, erhvervsliv og
kommune

Sundhed og Omsorg ønsker at styrke samarbejdet mellem civilsamfund, erhvervsliv og
kommune. Leder af Udvikling og Stab, Jakob Flou, præsenterede to forslag til indsatser:

1) Styrkelse af CSR-strategier for mindre erhvervsdrivende i samarbejde med
Frivilligcenter Aarhus

2) En ny pulje, hvor de frivillige sociale foreninger og organisationer kan ansøge om
midler til nye projekter og indsatser sammen med lokale erhvervsaktører.

Direktør for Private Banking, Pia Avnsted, præsenterede deres tilgang til ESG/CSR i
Sparekassen Kronjylland.

Advisory boardet drøftede, hvordan man kan styrke samarbejdet mellem civilsamfund,
erhvervsliv og kommune, og bemærkede:
• At der er et stort potentiale for at styrke samarbejdet med SMV-segmentet. SMV’erne
skal spørges om, hvordan de kan eller ønsker at gøre en forskel.
• At det er virksomheders ansvar at lave CSR-strategier. Der var ikke opbakning til den
første indsats.
• At der ikke er behov for en ny pulje, men derimod en alliance mellem civilsamfund,
erhvervslivet og kommunen, og lade samarbejdet foregå i eksisterende
samarbejdsmodeller (f.eks. Erhverv Aarhus, Fri-villigcenter Aarhus).
• At der med fordel kan søges om fondsmidler til at styrke samarbejdet i alliancen.
• At der er behov for en koordinator fra kommunen, der har det store overblik, og som
kan hjælpe med at understøtte samarbejdet mellem civilsamfund, erhvervsliv og
kommune.
• At det er vigtigt med tæt opfølgning og evaluering, når indsatser eller projekter
igangsættes.
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Advisory boardet støttede, at der kunne afsættes 1 mio. kr. til arbejdet med at etablere en
alliance mellem civilsamfund, erhvervsliv og kommune. Der var ikke opbakning til de to
indsatser, som Sundhed og Omsorg præsenterede.

Punkt 4: Kultur og sundhed

Direktør for Aarhus Teater, Allan Aagaard, redegjorde for, hvordan man i regi af
Erhvervs- og Kulturforum Aarhus (EFKA) har arbejdet med at styrke samarbejdet mellem
kulturaktører og erhvervsliv.

Vicedirektør Thune Korsager præsenterede to konkrete indsatser indenfor hhv. demens
og stressforebyggelse på arbejdspladsen, og bad om advisory boardets opbakning til at
afsætte 1,5 mio. kr. til indsatserne.

Advisory boardet havde følgende bemærkninger til indsatserne:
• At det er vigtigt med at dokumentere kulturindsatserne sundhedsfremmende effekter,
f.eks. ved ansættelse af en erhvervs-ph.d.
• At midlerne bør prioriteres på demensområdet. Virksomhederne bør selv have ansvaret
for stressforebyggelsen.

Advisory boardet støttede, at der kan afsættes 1,5 mio. kr. til indsatsen ”Vi er fælles om
demens”.

Punkt 5: Afrunding

Rådmanden orienterede om, at advisory boardet nu har prioriteret de 10 mio. kr., som
blev afsat i forbindelse med budgetforlig 2024.
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